
Angående: Høring vedr. udkast til bekendtgørelse om særlige fiskeriregler for gedde i visse 
brakvandsområder ved Sydsjælland og Møn 

  

Undertegnede finder, at det udsendte forslag til bevarelse af brakvandsgedderne er rigtig godt. Et 
forbud mod at hjemtage gedder i de nævnte områder vil helt sikkert øge gydebestanden og kan 
derfor forhåbentligt være med til at øge den samlede bestand af gedder i det sydsjællandske 
brakvand. 

  

Jeg støtter også, at der indføres en periode, hvor der ikke kan fiskes med nedgarn. I perioden 
februar-maj trækker gedderne til og fra gydeområderne og er derfor meget sårbare og lette at fange i 
garn. Og en garnfanget gedde overlever næppe genudsætning. 

 

Desuden vil jeg påpege, at Guldborgsund (især Bredningen) er kendt for at have huset store 
bestande af gedder. Den foreslåede fredning bør derfor også omfatte mindst Bredningen. 

  

Jeg bakker således forslaget op og håber, at det gennemføres så hurtigt som muligt. 

  

Med venlig hilsen 

Jens Tudvad 
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